
 
 
Artikel 47 vragen Voortdurende grootschalige aantasting NNN gebieden 
 
 
22 mei 2024, 
 
Geachte leden van Gedeputeerde Staten, 
 
Wekelijks bereiken ons berichten over de aantasting van NNN gebieden in Provincie Utrecht. En 
op 22 mei werd ook bekend dat de biodiversiteitsdoelen niet binnen bereik zijn voor 2030. Wat 
wij zien is dat er veel initiatieven zijn die leiden tot vermindering van de hoeveelheid NNN gebied 
en afname van de kwaliteit van NNN gebieden. Dit gaat in tegen de ambitie en afspraken van de 
PU om de NNN gebieden juist te vergroten en te versterken.  
 
Een extra punt van zorg is dat met de invoer van de nieuwe omgevingswet signalen over 
aantasting van natuurgebied niet meer rechtstreeks bij de provincie terecht komen. Gemeenten 
beoordelen of het relevant is voor PU en sturen signalen zo nodig door. Dat lijkt een extra 
hindernis voor samenhangende bescherming van natuurgebieden. 
 
In de provincie Utrecht ligt ongeveer 30.000 hectare NNN gebied (2% van de oppervlakte van 
onze provincie). De PU heeft in 2011 afgesproken dat de afname van natuurgebieden een halt 
wordt toegeroepen en dat er in totaal 4.570 ha natuur bij moet komen en dat natuurgebieden 
beter worden verbonden. Dit betreft onder meer ruim 1.570 hectare NNN en 4.264 hectare 
inrichting voor natuur, naast 3.000 ha groene contour. (De restantopgave NNN is nog 566 ha 
natuur van functie te veranderen en nog 2.093 ha nieuwe natuur in te richten.)  
 
Er is een wettelijke bescherming van NNN gebied tegen afzonderlijke aantastingen (o.a. de 
voormalige Wet Natuurbescherming), maar er lijkt geen samenhangende bescherming tegen het 
grote aantal aantastingen waar het gebied jaar in jaar uit aan bloot wordt gesteld. Het gaat om 
o.a. aanleg van wegen/fietspaden/parkeerplaatsen/woningen/recreatieterreinen, hekken die 
door particulieren worden neergezet, (legale en illegale) houtkap. Daarnaast hebben wij zorgen 
over het inzicht dat de PU heeft in de kwaliteit van de NNN gebieden.  
 
Daarom hebben wij de volgende vragen: 
 
Stand van zaken en realisatie NNN doelen 
1. Wat is begin 2024 de stand van zaken met de NNN gebieden (ha erbij door beleid, ha eraf 

door aantasting, ha ingericht, kwaliteit van de NNN gebieden), het liefst zien wij dit 
vormgegeven in een letterlijke kaart van de provincie, ten opzichte van begin 2023?  

 
Omgevingswet en consequenties 
2. Met de invoering van de Omgevingswet komen meldingen en aanvragen van initiatiefnemers 

bij de gemeenten terecht. Gemeenten beoordelen of de provincie wordt ingelicht. Hoe zorgt 
PU ervoor dat gemeenten het liefst al bij voorbaat in ruimtelijke plannen de impact op natuur 
al meenemen en dat de gemeenten de voor de provincie relevante meldingen en aanvragen 
herkennen en tijdig doorsturen?  

 
3. In Waterschap HDSR is de Keur (omgevingsverordening voor waterstaatkundige werken) in 

2018 ingericht op de nieuwe Omgevingswet die in 2024 inging. In 2022 meldden 
medewerkers van HDSR uit zichzelf, dat ze zich zorgen maken omdat de ecologie minder 
goed beschermd wordt door de uitgangspunten van de Omgevingswet (Ja, mits regiem). 

https://dashboardbiodiversiteit.nl/


Gaat PU bijhouden in hoeverre de natuur beschermd wordt door de aanpassingen in 
regelgeving vanuit de omgevingswet? Als PU ook te maken krijgt met een verminderde 
bescherming van de natuur, welke acties worden dan genomen?    

 
Bewaken samenhangende impact van initiatieven 
4. Er zijn vele ontwikkelingen die de afgelopen jaren en de komende jaren kunnen leiden tot 

ernstige aantasting van of nabij NNN gebieden. Wat we ook zien is dat gebieden uit het NNN-
regime worden gehaald, en/of bij de bebouwde kom worden getrokken (in het verleden 
Landgoed Oude Tempel, recent Willem Arntszhoeve waar de rode contour is verschoven) om 
woningbouw of andere ontwikkelingen mogelijk te maken. Daarnaast zijn er nog activiteiten 
zoals (legale en illegale) houtkap, het plaatsen van hekken door particulieren waardoor 
fauna zich niet vrij kan bewegen door NNN. 

a. Heeft PU al deze ontwikkelingen in beeld?  
b. Deze activiteiten worden ieder op zich beoordeeld en waar nodig getoetst aan 

regelgeving. Maar hoe zorgt PU ervoor dat het totaal aan ontwikkelingen niet leidt tot 
een verdere aantasting van het NNN gebied?  

c. Wie bewaakt het overzicht en de kwaliteit van de NNN gebieden als geheel? En hoe 
wordt deze kwaliteit bewaakt? 

d. Waarom werkt PU mee aan de verschuiving van rode contour ten koste van NNN-
gebied als er zo’n grote opgave ligt om NNN te realiseren? 

e. Hoeveel hectare NNN is er sinds de afgelopen 5 jaar (de opgave van 1500 hectare 
erbij) omgezet naar een andere functie, cq ten gunste van bouw of andere 
ontwikkelingen?  

 
5. Welke mogelijkheden heeft PU om de samenhangende kwantiteit en kwaliteit van NNN 

gebieden in Utrecht te beschermen? Is dit voldoende voor het realiseren van de 
bovengenoemde doelstellingen?  

 
 
Bij voorbaat hartelijk dank voor uw beantwoording. Wij zien de antwoorden met interesse 
tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
de Fractie PvdD Provincie Utrecht, 
Anjo Travaille 
Jesseka Batteau 
Olivia Butterman 
    
 
 
 
 


